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RO.0002.9.2021.DR 

Protokół  nr XXIV/21 

Z XXIV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16 września 2021 roku, która odbyła 

się w sali obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku. 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
08

 a zakończono o godz. 10
28

 . 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 12 radnych. Nieobecni radni to: Karpowicz Bartosz, 

Kochański Tadeusz, Markun Robert. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 Pan Zbigniew Pietkiewicz –Burmistrz Miasta i Gminy Frombork, 

 Pan Damian Krasiński – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Frombork, 

 Pani Barbara Chomacka – Sekretarz Gminy Frombork,  

 Pani Ewa Rymarska – Skarbnik Gminy Frombork, 

 Pani Krystyna Lewańska – Radna Rady Powiatu Braniewskiego, 

 Pan Mirosław Kochański – Dyrektor SPSP ZOZ we Fromborku, 

 Pani Justyna Podleś – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego we Fromborku, 

 Pan Mirosław Jonakowski – Dyrektor Muzeum we Fromborku, 

 Pan Bogdan Bielawski – Adwokat obsługujący Urząd Miasta i Gminy Frombork,  

 Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu, 

Ad. pkt 1.  

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk otworzył XXIV zwyczajną 

sesję Rady Miejskiej we Fromborku, przywitał wszystkich obecnych. 

Ad. pkt 2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poinformował, że w gminie 

odbyły się wybory uzupełniające do Rady Miejskiej, dzisiaj nastąpi wręczenie zaświadczenia o 

wyborze oraz ślubowanie nowo wybranej radnej. Poprosił Przewodniczącą Miejskiej Komisji 

Wyborczej Annę Janicką o wręczenie zaświadczenia o wyborze. Przewodnicząca Miejskiej Komisji 

Wyborczej wręczyła nowo wybranej radnej Kamili Grządziejewskiej zaświadczenie o wyborze.  

Ad. pkt 3. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał Rotę Ślubowania Radnych: "Wierny Konstytucji i prawu 

Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i 

uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców". Nowo wybrana radna 

odpowiedziała: "Ślubuję". Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował radnej wygranej w wyborach 

oraz życzył owocnej współpracy, gratulacje złożył również Burmistrz Zbigniew Pietkiewicz i wręczył 

kwiaty. 

Ad. pkt 4. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Pawluczuk stwierdził, że obrady są prawomocne, gdyż na 

ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczy 12 radnych. Nieobecni to: Karpowicz Bartosz, 

Kochański Tadeusz i Markun Robert. 
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Ad. pkt 5. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Annę Janicką. 

Radna wyraziła zgodę.    

 

Sekretarzem obrad została radna Anna Janicka. 

Ad. pkt 6. 

Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał propozycję porządku obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Wręczenie nowo wybranej radnej Rady Miejskiej we Fromborku zaświadczenia o wyborze.  

3. Złożenia ślubowania przez nowo wybraną radną Rady Miejskiej we Fromborku. 

4. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

5. Wybór sekretarza obrad. 

6. Przedstawienie porządku obrad. 

7. Przyjęcie protokołu z XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 czerwca 

2021 roku. 

8. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXIII sesji zwyczajnej w dniu 24 czerwca 2021 r. 

9. Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2030; 

b) zmian w budżecie na 2021 rok; 

c) zmiany w składzie osobowym Komisji Budżetu i Finansów; 

d) przekazania do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji skargi na działalność 

Burmistrza Miasta i Gminy Frombork; 

e) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości oznaczonej według 

ewidencji gruntów jako działka o numerze 148/22, obręb Krzyżewo, Gmina Frombork, dla 

której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o 

numerze EL1B/00032788/0, na rzecz Muzeum Mikołaja Kopernika we Fromborku; 

f) przyjęcia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta i Gminy 

Frombork; 

g) ustalenia średniej ceny paliw na terenie Gminy Frombork w roku szkolnym 2021/2022. 

11.  Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej za I półrocze 2021 r. 

12. Sprawy różne. 

13. Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 

Brak uwag. 

Ad. pkt 7.  

Przewodniczący Rady Miejskiej  Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie propozycję 

protokołu z XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się  

w dniu 24 czerwca 2021 roku.  

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radny. 
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Protokół został przyjęty.  

 

Ad. pkt 8. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard Pawluczuk powiedział, że sprawozdanie Burmistrza  

z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 24.06.2021 r. zostało radnym dostarczone w formie 

elektronicznej. Zapytał czy są uwagi do sprawozdania – uwag nie zgłoszono.  

Ad. pkt 9. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ryszard poprosił Pana Burmistrza o przedstawienie sprawozdania 

z pracy w okresie pomiędzy sesjami. 

Pan Burmistrz z uwagi na obszerność sprawozdania nie odczytywał całości, poinformował, że pełna 

wersja zostanie przesłana radnym drogą elektroniczną -  sprawozdanie to wraz ze sprawozdaniem z 

realizacji uchwał stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Radni zgłosili pytania do sprawozdania: 

 Radna Longina Woelky poprosiła o więcej informacji na temat dofinansowania kotłowni. Czy 

termomodernizacja oznacza rozbudowę?  

Odpowiedzi udzielił Zastępca Burmistrza Damian Krasiński: Jeżeli chodzi o remont kotłowni, to 

mowa jest o wymianie pieca 3MW, który uległ awarii. Koszty, z którymi trzeba się zmierzyć rosną w 

trybie drastycznym, zmieniły się uwarunkowania prawne, zmieniły się też technologie, w których 

produkowane są te piece, stąd też zaproponowana kwota 3,8 mln zł, w kwocie tej mieści się 

kompleksowa wymiana pieca, wymiana całego systemu doprowadzającego materiał palny do 

jednostki spalającej, nowy komin - rozbudowa sieci tylko w przypadku tego jednego kotła. W 

przypadku nie otrzymania dofinansowania remont uszkodzonego kotła, będzie przeprowadzany 

bardziej gospodarczo, czyli na zasadzie wymiany środka tego kotła i wszystkich elementów, które 

uległy zużyciu. Czyli rozbudowy nie będzie? – dopytywała radna. Zastępca odpowiedział, że jeżeli 

chodzi o rozbudowę sieci, to są dodatkowe miliony i wszystko zależy od tego, w jakim stopniu uda się 

sfinalizować wymianę uszkodzonego kotła. 

 Radny Marcin Zabłocki zapytał: - w temacie zadania pn. Termomodernizacja Szkoły – 7 mln. zł, 

co by wchodziło w zakres tejże modernizacji? – odnośnie Witaczy, co stanęło na przeszkodzie, aby 

zostały usytuowane w pasie drogowym? 

Burmistrz odpowiedział: Termomodernizację szkoły chcemy zrobić kompleksowo i nowocześnie jest 

również zamiar wkomponowania fotowoltaiki, wszystko jednak będzie uzależnione od wysokości 

otrzymanego dofinansowania oraz cen. Jeżeli chodzi o temat witaczy, to sprawa przedstawia się 

następująco: Otrzymaliśmy zgodę dyrektora z Elbląga, była to dżentelmeńska umowa, witacze stanęły. 

W ciągu tygodnia „uprzejma osoba” przesłała serię zdjęć do Dyrekcji w Olsztynie, konsekwencją tego 

jest naliczenie stawek rocznych ok. 14 tys. zł – sprawa jest na etapie SKO. Radny Marcin Zabłocki 

zapytał, czy za poprzednie witacze była pobierana opłata. Burmistrz odpowiedział, że poprzednie 

witacze stały w pasie drogowym drogi wojewódzkiej i opłaty nie były naliczane, w związku z tym 

należy przypuszczać, że zaistniała sytuacja nie jest przypadkowa. Na chwilę obecną sporny witacz 

został umieszczony nieodpłatnie na działce prywatnej 

 

Ad. pkt 10. 

a) Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał projekt uchwały Nr 

XXIV/320/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16 września 2021 r. w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Frombork na lata 2021-2031. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIV/320/21 
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Za głosowało 12 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta 

Uchwała Nr XXIV/320/21 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

b) Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał projekt uchwały Nr 

XXIV/321/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16 września 2021 r. w sprawie zmian w 

budżecie na 2021 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIV/321/21 

Za głosowało 12 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIV/321/21 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

c) Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał projekt uchwały Nr 

XXIV/322/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16 września 2021 r. w sprawie zmiany w 

składzie osobowym Komisji Budżetu i Finansów 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIV/322/21 

Za głosowało 12 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIV/322/21 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

d) Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał projekt uchwały Nr 

XXIV/323/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16 września 2021 r. w sprawie 

przekazania do rozpatrzenia przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji skargi na działalność 

Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIV/323/21 

Za głosowało 12 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIV/323/21 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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e) Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał projekt uchwały Nr 

XXIV/324/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16 września 2021 r. w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości oznaczonej według ewidencji 

gruntów jako działka o numerze 148/22, obręb Krzyżewo, Gmina Frombork, dla której Sąd 

Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze 

EL1B/00032788/0, na rzecz Muzeum Mikołaja Kopernika we Fromborku 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIV/324/21 

Za głosowało 10 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIV/324/21 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

f) Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał projekt uchwały Nr 

XXIV/325/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16 września 2021 r. w sprawie przyjęcia 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta i Gminy Frombork 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIV/325/21 

Za głosowało 12 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIV/325/21 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

g) Przewodniczący Rady radny Ryszard Pawluczuk odczytał projekt uchwały Nr 

XXIV/326/21 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 16 września 2021 r. w sprawie ustalenia 

średniej ceny paliw na terenie Gminy Frombork w roku szkolnym 2021/2022 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk poddał pod głosowanie 

imienne uchwałę Nr XXIV/326/21 

Za głosowało 12 radnych  

Przeciw głosowało 0 radnych  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIV/326/21 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Głosowanie imienne nad uchwałą stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad. pkt 11.  

Sprawozdanie z pracy Komisji Rady Miejskiej za I półrocze 2021 r. 
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Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa – sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca komisji 

Longina Woelky – załącznik nr 18. 

Komisja Zdrowia, Oświaty i Spraw Socjalnych – sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca komisji  

Beata Fiuk – załącznik nr 19. 

Komisja Budżetu i Finansów – sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca komisji Urszula 

Zakrzewska – załącznik nr 20. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – sprawozdanie odczytała Magdalena Jakóbczyk, członek komisji 

– załącznik nr 21. 

Komisja Rewizyjna – sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca komisji Magdalena Jakóbczyk – 

załącznik nr 22. 

Ad. pkt. 12.  

Sprawy różne: 

Głos zabrała Pani Krystyna Lewańska Radna Rady Powiatu Braniewskiego. Poruszyła temat, 

zasygnalizowany podczas spotkań z wyborcami, a mianowicie biuletyn wiadomości z urzędu w formie 

papierowej, którego wydawania zaprzestano w 2018 r. Mieszkańcom, a w szczególności seniorom 

przywiązanym do słowa pisanego brakuje takiej formy przekazu, nie zawsze mają możliwości i 

wiedzę do korzystania z nowoczesnych narzędzi informacyjnych – nie każdy korzysta z facebooka. 

Radna stwierdziła, że biuletyn, jako bezpłatna gazetka dostępna w sklepie, przychodni czy też u 

sołtysa sprawi, że bieżące informacje dotrą do szerszej grupy mieszkańców. Wydawanie biuletynu 

wymaga nakładów finansowych, lecz jak wspomniała radna można je zminimalizować wykorzystując 

nowoczesny sprzęt, który jest na wyposażeniu Centrum Kulturalno-Bibliotecznego, pozyskać również 

wsparcie – radna zadeklarowała wsparcie w postaci papieru. Następny temat, który poruszyła radna, to 

naliczanie opłat za usytuowanie nowych witaczy w pasie drogowym drogi wojewódzkiej – swoje 

oburzenie zaistniałej sytuacji skierowała do Marszałka Województwa, jako zarządcy drogi. 

Nadmieniła, że warto by było spróbować powalczyć o możliwość powrotu witaczy na miejsca, w 

których były przez wiele lat – zadeklarowała swoją pomoc. 

Do wypowiedzi radnej w temacie biuletynu odniósł się Burmistrz Miasta i Gminy: Wydawnictwo 

takie musi być rzetelne, nie może być na zasadzie przekazu samych sukcesów i jeżeli znajdzie się 

ktoś, kto napisze nie tylko o sukcesach, ale i porażkach oraz problemach gminy to jestem za – 

powiedział burmistrz. W chwili obecnej jest bardzo rzetelnie prowadzona strona internetowa, niemniej 

jednak w kwestii biuletynu droga nie jest zamknięta, kreatorem budżetu jest rada gminy oraz 

stosowana komisja, która może się nad tym pochylić i jeżeli podejmą taką decyzję to ją wykonam – 

dodał burmistrz.  

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Radnej Krystynie Lewańskiej oraz Panu Burmistrzowi 

za wypowiedzi, ze swojej strony dodał, że na temat biuletynu stosowna komisja, czyli Zdrowia, 

Oświaty i Kultury na pewno porozmawia, boli natomiast inna rzecz, a mianowicie, że zapytania, czy 

ewentualne wątpliwości ze strony mieszkańców nie docierają do radnych bezpośrednio. Zaapelował 

do mieszkańców o korzystanie z możliwości spotkania z radnymi podczas ich dyżurów w Urzędzie 

Miasta i Gminy, harmonogram dyżurów poszczególnych radnych dostępny jest na stronie internetowej 

urzędu lub telefonicznie u pracownika obsługi rady miejskiej. 

Na zakończenie głos zabrał Pan Mirosław Jonakowski Dyrektor Muzeum: Podziękował radnym za 

podjętą uchwałę, wyraził nadzieję, że zadania, które będą realizowane w najbliższych latach 

potwierdzą, że decyzja była słuszna, a tych którzy mają wątpliwości przekonają, że jest to bardzo 

dobra decyzja, a w przypadku jakichkolwiek wątpliwości, czy zapytań jest do dyspozycji.  
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Ad. Pkt. 13. 

Przewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Ryszard Pawluczuk po wyczerpaniu porządku 

obrad zamknął XXIV zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Sekretarz obrad: Anna Janicka 

Protokołowała: Dorota Rudnicka 

                                                                                                        Przewodniczący 

Rady Miejskiej we Fromborku 

 

                                                                                                       /-/ Ryszard Pawluczuk 

 


